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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Polt Péter, legfőbb ügyész 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Elképzelhető az, hogy a Nádor utcai épületbe 
bejegyzett kulturális szervezeteknél jogsértés történt?" 

Tisztelt Legfőbb Ügyész Úr!

A g7.hu portálon megjelent „Közpénz milliárdokkal tömték ki az egyik leggazdagabb magyar körüli
együtteseket, mégis összeomlottak„ című cikk a kultúr-tao egyes kedvezményezettjeiről szól:

„A Nádor utcai irodába bejegyzett kulturális szervezetek számos ponton kötődnek az ország egyik
leggazdagabb emberéhez,  Rahimkulov  Ruszlanhoz.  A kevésbé  ismert  milliárdos volt  ugyanis  az
egyik tulajdonosa a Nádor utcai ingatlannak, és két érintett előadó-művészeti vállalkozásnak is. A
hozzá köthető társulatok számos esetben a Rahimkulov tulajdonába tartozó helyszíneken léptek fel,
és  a  finanszírozásukban  is  szerepet  vállaltak  a  milliárdos  cégei,  amelyek  a  tao-rendszer  adta
lehetőséget kihasználva az államkassza helyett nekik utalták át a profitjuk után fizetendő adót.

Az egymáshoz kapcsolódó nyolc előadó-művészeti szervezet összesen több mint 11,5 milliárd forint
állami támogatáshoz jutott, amellyel a tao-rendszer legnagyobb kedvezményezettjei közé tartoztak.
A kultúr-tao utolsó évében a legtöbb és a negyedik legtöbb támogatásban részesülő szervezet is
közülük  került  ki.  A  Pest  Megyei  Kormányhivataltól  kapott  adatok  szerint  az  első  a  Magyar
Virtuózok Művészeti Nonprofit Kft., a negyedik pedig a Variations Nonprofit Kft. volt.

(…)

A nyolc  szervezet  2018-ig  összesen  11,5  milliárd  forint  közpénzhez  jutott  a  tao-támogatásokon
keresztül, és 11,3 milliárd forint nyereséget termelt. Ahogy a fenti ábrán is látszik, a tao-rendszer
2018-as megszüntetése óta azonban bezuhantak a bevételek. Már a kivezetés évében is harmadára
csökkent a csoport összesített árbevétele, a következő évben pedig még szemléletesebbé vált, hogy
mekkora szerepe volt a taónak a modellben. Két cég le sem adta az év végi beszámolóját, a többi



hat szervezet összesített árbevétele pedig 97 százalékkal zuhant be a 2017-es csúcsévhez képest.”

(…)

A megkérdőjelezett fellépésekkel kapcsolatban ugyanakkor a NAV is nyomoz, ezt mintegy fél tucat
ember is megerősítette nekünk. Több művész is többórás kihallgatásokról számolt be, amelyeken
főleg a papírokon feltüntetett fellépésekről kérdezték őket. Az általunk elért művészeknek fogalma
sem volt számos állítólagos előadásról, ahogy arról sem, hogy a valóságban százmilliós összegek
mozogtak a fejük felett.”

Kérdezem Önt:

Elképzelhető az, hogy a Nádor utcai épületbe bejegyzett kulturális szervezeteknél jogsértés történt?

Budapest, 2020. november 26.
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